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توقیف «مادرکشى» در شبکه مستند

تلویزیون دوباره صلاح ندید!

محبوبــه قــوام| مســتند تکان دهنده 
«مادرکشــى» که قرار بود بــراى آگاهى افکار 
عمومى روز 14 دى ماه، از شبکه مستند پخش و 
نقد و بررسى شود، به دلایل نامشخصى از پخش 
آن جلوگیرى شد. درباره اهمیت این مستند باید 
گفت که «مادرکشى»  سال گذشته درجشنواره 
سینماحقیقت به نمایش درآمد که بازتاب هاى 
فراوانى داشت. ماجراى فیلم درباره بحران آب در 
ایران است و تصاویر آنقدر تکان دهنده هستند 
که هر ایرانى را به فکر وامى دارد. البته بخشــى 
از مســتند به نقد سیاســت هاى سدسازى در 
دوره هاى مختلف پرداخته است؛  سیاستى که با 
بر هم زدن اکوسیستم منجر به خشکسالى هاى 
پیاپى در روستاهاى پشت سدهاى مذکور شده 
اســت. تمام تصاویر به شکل قبل از سدسازى و 
بعد از سدسازى نشان داده مى شوند و درخلال 
مستند، کارشناســان نیز درباره سیاست غلط 
سدســازى هاى مکرر صحبت مى کنند. طبق 
آمارهــاى جهانى، اســتاندارد مهــار آب هاى 
طبیعى درجهان 20 تا 40 درصد اســت که در 
ادوار مختلف در ایران به 96 درصد رسیده است 
و مســتند «مادرکشــى» یکى از دلایل بحران 
آب را همین ماجرا عنوان مى کند. درعین حال 
کمپانى هاى بزرگ سدســازى به جهت انتفاع 
از این ماجرا درجریان نقش مؤثــرى دارند که 
در «مادرکشى» به ســود کلان آنها هم اشاراتى 
هرچند کوتاه شــده اســت. با این حال، بحران 
کمبود ایــران آنقدر جدى اســت که تلویزیون 
تصمیم گرفته بود این مســتند را پخش کند؛ 
تصمیمى که درنهایت ملغى شد و فیلم نیز نشان 
داده نشد. این فیلم قرار بود در برنامه «به اضافه 
مستند» از شبکه مستند ســیما پخش شود و 
کمیل ســوهانى کارگردان فیلم، فرود شریفى 
رئیس انجمن خشکســالى و تغییر اقلیم ایران 
و کاوه فرهادى مدرس دانشــگاه و کارشــناس 
مسائل زیست محیطى، به عنوان میهمانان برنامه 
آن را نقد و بررسى کنند اما پخش این مستند که 
سدســازى هاى بى رویه، دخالت در اکوسیستم 
طبیعى، حفر بى رویه چاه هــاى عمیق، انتقال 
آب بین حوزه هاى آبریز، از بین رفتن منابع آب 
زیرزمینى، بهــره ورى پایین و برنامه ریزى غلط 
درکشــاورزى، جایگزینى مدیریــت متمرکز 
دولتى به جــاى مدیریت مردمــى و بومى را با 
رویکردى پژوهشى نشــان مى دهد، به هرحال 
منتفى شد. مستند «مادرکشــى» به سفارش 
مرکز بررسى هاى نهاد ریاست جمهورى در سال 
1394 ساخته شــد و نگاهى آسیب شناسانه به 
وضع حکمرانى آب در ایران دارد. با این حال روز 
گذشته سامانه فیلم نت این مستند را به شکل 

رایگان روى درگاه اینترنتى خود گذاشت.

نامه سرگشاده کاوه آفاق درباره حاشیه هاى 
کنسرتش در جشنواره فجر

کاش با شجریان ها و فرهاد ها
مقایسه شوم

شــهروند| خواننده آلبــوم «بــا قرص ها 
مى رقصــد...» کــه صحبت هایــش در اجراى 
سى ودومین جشنواره موسیقى فجر در برج آزادى 
حواشى فراوانى را در رسانه ها داشت، توضیحاتى 
را ارایه داد. او دربخشــى از نامه سرگشاده اى که 
دراختیار رسانه ها قرار داده، آورده است: «در زبان 
محاوره و کوچه و بازار ما نزدیک به نیم قرن است 
اصولا «انگلیسى» یا «کار کار اِنگلیسى هاست» 
کنایه به برخى ایرانى هاى داخلى و سیاستمداران 
اهل انگلستان و شــیداى دولت انگلستان است 
که حتما شــنیده اید.» او افزود: پیش از قضاوت 
ناعادلانه آیا صحبت هــاى این حقیر در آن فیلم 
درباره  شــرایط اقتصادى، اجتماعى دهه1960 
جهان را دیده اید کــه در آن رنج هاى هنرمندان 
دنیاى امروز را با آن زمان مقایسه کردم و گفتم ما 
هم اگر در یکى از مهدهاى اقتصاد و موســیقى با 
قوى ترین رسانه ها و زبان مادرىِ بین المللى و انواع 
امکانات مالى، فنى و... هنرمندان انگلســتان در 
50 سال قبل زاییده مى شدیم، چیزى از آنان کم 
نداشتیم؟ آیا این حرف غلط است؟ آیا خود شما 
هموطن گرامى، تا به امروز حتى یک بار هم برایتان 
پیش نیامده که با خود گفته باشــید که حَقِتان 
بیش ازچیزى که تا امروز به  دست آورده اید، بوده 
و عدم امکانات گوناگون خیلى مواقع سد راهتان 
شده و نگذاشته که بتوانید از حداکثر استعداد و 
توان و تخصصتان استفاده کنید؟ آفاق دربخش 
پایانى نامه اش هم آورده: صحبت آن بود و هست 
که کاش روزى برسد، افتخار این را  پیدا کنم که 
در صبر و شکیبایى و عشــق به مردم و مملکت 
با کسانى همچون فرهادها، شــجریان ها، على 
حاتمى ها، مرتضى حنانه ها، کورش یغمایى ها، 
فریدون فروغى ها و... مقایسه شوم. بزرگانى که با 
همه سختى روزگار ساختند، اما براى مردم ماندند 
و ماندند و ماندند و تن به فرار از دردهایشان ندادند 

تا سهمى در فرهنگ سازى داشته باشند. 

پنجره
اتفاقخبرچهره «آرت بازل» براى کیارستمى 

نمایشگاه مى گذارد
کیمیایى

درمسیر جشنواره
خواننده اسپانیایى:

مردم ایران گرم و مهربان هستند

ایسنا|  مسئولان برگزارى نمایشگاه بین المللى 
«آرت بازل» ســوییس اعلام کردند، درنمایشگاه 
هنگ کنگ که امســال درفصل بهــار برپا خواهد 
شــد، جدیدترین مجموعه از آثار عکاسى عباس 
کیارســتمى را با هدف تقدیر از این ســینماگر و 
هنرمند شناخته شــده ایرانى در ســطح جهان 
به  نمایــش خواهند گذاشــت. ایــن کارگردان، 
فیلمنامه نویــس، شــاعر و عکاس ایرانــى که به 
 واســطه مجموعه آثارش ازجمله فیلم برنده نخل 
طلاى «طعــم گیلاس» و نــگاه خــاص اش، از 
شناخته شــده ترین چهره هاى ســینماى ایران 
درعرصه جهانى به  شمار مى رفت، چهارم جولاى 
2016 (14 تیرماه) در ســن 76سالگى درفرانسه 
از دنیا رفت. کیارســتمى درطول دوران فعالیت 
هنرى اش بیش از 80 جایــزه بین المللى گرفت و 

مورد تمجید منتقدان بین المللى قرار گرفت. 

آى ســینما|  فیلم ســینمایى «قاتل اهلى» 
درماه هاى گذشــته دچار حواشى بســیارى شده 
بود و این اتفاقات باعث شــد که مسعود کیمیایى از 
تهیه کننده این فیلم به خانه سینما شکایت کند، اما 
بعد ازتوافق میان تهیه کننده و کارگردان، فیلمبردارى 
ســکانس هاى باقیمانده «قاتل اهلى» در روزهاى 
گذشته از ســر گرفته شــد و بعد از گذشت 3روز، 
فیلمبردارى سکانس هاى مدنظر مسعود کیمیایى به 
اتمام رسید. پس از شکایت مسعود کیمیایى از منصور 
لشگرى قوچانى، شــوراى داورى خانه سینما سعى 
کرد میان این دوتوافق انجام شود و درنهایت قرار شد 
صحنه هاى باقیمانده با نظر کیمیایى فیلمبردارى 
شــوند. بازیگران این فیلم ازجمله پرویز پرستویى 
پولاد کیمیایى، پگاه آهنگرانى و... در روزهاى گذشته 
مجددا جلوى دوربین کیمیایى حاضر شدند و حالا 

فیلم آماده ارسال به جشنواره است.

مهر|  خوان رافائل کورتسِ ســانتیاگو معروف 
به دوکنده که همراه با دو نوازنده سبک فلامنکو با 
حضور در ایران درقالب جشنواره موسیقى فجر به 
اجراى برنامه پرداخت، از تجربه سفر به ایران سخن 
گفت. او درباره ریشه هاى مشترك میان موسیقى 
فلامنکو و موسیقى ایرانى گفت: من فکر مى کنم که 
فلامنکو از همین جا ریشه مى گیرد، این سبک از 
آواز و موسیقى ریشه عربى دارد و این چیزى است 
که بین اسپانیایى ها و ایرانى ها مشترك است. انواع 
سبک هاى این موسیقى ریشه عربى دارد. دوکنده 
درباره تجربه حضورش در ایران هم گفت: تجربه من 
در ایران به دلیل گرمى مردمان ایران جالب بود. من 
همیشه فکر مى کردم مردم ایران مردمانى سرد و 
بى احساس هستند، درصورتى که وقتى ایران آمدم، 
متوجه شدم که ایران مردمانى بسیار گرم و مهربان 

دارد. آنها عاشق فلامنکو هستند.

مهر|  مایکل مور همچنان بــه انتقاد صریح 
از دونالــد ترامــپ رئیس جمهــورى منتخب 
آمریــکا ادامه مى دهد. او بــار دیگر تأکید کرده 
که به انتقاد از ترامپ ادامــه مى دهد و افکارش 
را درباره رئیس جمهورى منتخــب اعلام کرد. 
مستندساز شهیر آمریکایى گفت: باید به ترامپ 
با کلماتى که خودش به کار مى برد، جواب داد. 
من مى شــنوم که مردم مى گویند: نه او واقعا در 
مرز دیوار نمى کشد، اما من مى گویم چرا او این 
کار را مى کنــد. او به  هرحال باید یک جورى این 
ذهنیت دیوار را عملى کند. کارگردان «بولینگ 
کلمباین» همچنین اعلام کرد، نگران است که 
ترامپ به کدهاى سلاح هاى هسته اى دسترسى 
داشته باشد و گفت: آرزویم این است که او به یک 
بازپرورى روانى برود، زیرا واقعا مطمئنم که او یک 

خودشیفته خطرناك است.

آرزوى عجیب مایکل مور
براى ترامپ

شهروند| سیاست کارى مسئولان جشنواره گویا 
جواب داد و کم کم «کاناپه» به محاق رفت. درست است 
که اصحاب رســانه این روزها همچنان پیگیر آخرین 
ساخته کیانوش عیارى هستند، اما تا حذف شدن این 
فیلم چیز زیادى نمانده است. سیاست مذکور به این 
شکل بود که روز اول فهرست اسامى راه یافته به بخش 
مسابقه اعلام شد که درمیان آنها، چند فیلم پرسروصدا 
حضور نداشــتند؛ ازجملــه آثار  هاتــف علیمردانى، 
ســامان مقدم، پیمان قاســم خانى، بهمن فرمان آرا، 
شهرام مکرى، تهمینه میلانى، رضا درمیشیان و... در 
روزهاى آتى اما مسئولان جشنواره فورا عقب کشیدند 
و برخى فیلم ها را به بخش مسابقه راه دادند؛ ازجمله 
فیلم هاى آذربایجانى و علیمردانى، پیمان قاسم خانى 
و... به این ترتیب بخشــى از هجمه رسانه هاى منتقد 
علیه هیأت انتخاب و مدیریت جشنواره فجر کم شد. 
این در واقع ترفندى بود که به کار بسته شد تا انتقادها 
علیه نادیده گرفته شدن آثار کارگردانان مهمى چون 
کیانوش عیارى کم شــود. افکار عمومى در هرحال 
با خود مى پندارد که بخشــى از فیلم هاى حذف شده 
بازگشــته اند و همیــن هم خود جاى خوشــبختى 
دارد! ضرب المثــل معروفى هم درایــن زمینه وجود 
دارد؛ با مضمون به مرگ گرفت و به تب راضى شــدن. 
حکایت «کاناپه» عیارى احتمال از این دســت باشد، 
چراکه بهانه گیرى هایى ازجمله استفاده از کلاه گیس 
براى زنان دراین فیلم چنان واهى و بى پایه اســت که 
گزارش هاى فراوانى درمورد کلاه گیس هاى رایج در آثار 
تلویزیونى و سینمایى نوشتند و چنین دلیل بیهوده اى 
را زیر سوال بردند. حالا با خواندن بخشى ازصحبت هاى 
عیارى در گفت وگو با ایسنا، داغ ماجرا تازه تر مى شود. 
او به تازگى در دفاع از خود گفته است: «کاناپه، امروز 
ایران است ولى قرار نیست به سیاهى ها بپردازد و فقر 
را نشان دهد و اهمیت فیلم دقیقا درهمین نکته است.» 
این کارگردان با اشاره به بحث هاى چند روز اخیر درباره 
ماجراى اســتفاده از کلاه گیــس دراین فیلم به نکته 
مهمى دراین زمینه اشاره کرده و گفته است: «وقتى 
فیلمى بتواند با جادوى ســینما تماشاگر را با داستان 
همراه کند، طبیعى است که مسأله اى مثل مو و حجاب 
بعد از مدتى اصلا دیگر دیده نمى شــود و فقط همان 
دقایق اولیه است که براى مخاطب شوك و هیجان به 

همراه دارد، بعد دیگر عادى مى شود.» 
عیارى در ادامه از دلیل علاقه زیادش به داستان فیلم 
صحبت مى کند و تأکید مى کند؛ این فیلم را براى مردم 
ساخته است: «من به «کاناپه» علاقه مندم، چون بدون 
کوچکترین گره افکنى در راستاى درام سازى موضوعى 
را مطرح مى کند و مطمئن هســتم تماشاگر عادى 
را هم دچار خســتگى و دلزدگى نمى کند. تأکیدم بر 
تماشاگر عادى هم به این دلیل است که یک تماشاگر 
حرفه اى سینما مثل شــما که از اهالى رسانه درحوزه 
سینما هستید، با تماشاگرى که درسلیقه اش فیلم هاى 
پرفروش با سطح کیفى پایین مى گنجد، تفاوت دارد و 
من تأکید مى کنم که این فیلم را براى مردم ساخته ام.»

جالب است که عیارى معترف است به دلیل مسأله 
حجاب و حاشــیه  پیش آمده براى فیلم اش اگر فیلم 
روزى اکران شود، تماشاگران زیادى به سینما کشیده 
مى شــوند، اما به گفته او، خود فیلم هم این قابلیت را 
دارد که مردم را با داستان کاملا درگیر کند. اتفاقى که 
پیش از این درفیلم هاى قبلى او مثل «آن سوى آتش» 
و «بودن یا نبودن» که آنها نیز داستانى بدون گره افکنى 
خاصى داشــتند، اتفاق افتاده بود. در ادامه عیارى با 
تأکید بر این که تنها دلیل اســتفاده اش از کلاه گیس 
در «کاناپه» این بوده که زندگى شخصیت هاى اصلى 
داســتانش مثل زندگى عادى مردم باشد، به سابقه 
این دغدغه ذهنى اش درتمام فیلم هایى که ســاخته 
اشــاره مى کند و این روند را چنین توضیح مى دهد: 
«من از اولین فیلمى که ساختم، یعنى «تنوره دیو» 
به این فکر مى کردم که چطور ممکن اســت دریک 
فیلم رئالیســتى این موضوع را اعمال کرد. در آن جا 
فرزانه کابلى نقش یک زن روستایى را بازى مى کرد و 
من او را درخانه اى نشان دادم که برادر همسرش نیز 
در آن جا زندگى مى کند و به همین دلیل طبیعى بود 
که بى حجاب نباشد. پس از آن در «شبح کژدم» براى 
این که منیژه آقایى بى حجاب نباشــد، سکانس هاى 
او را بیرون از خانه قــرار دادم و فقط در یک صحنه با 
جهانگیر الماسى درخانه بود که آن صحنه را هم طورى 
چیدم که به دلیل دعوا و دلخورى مدت زمان کمى با 
هم باشند و اصلا فرصت درآوردن روسرى براى بازیگر 
زن که تازه از بیرون به خانه آمده بود، نباشــد. در «آن 

سوى آتش» هم عاطفه رضوى نقش یک دختر عشایر 
عرب را بازى مى کرد و مــن او را مدام بیرون از خانه و 
درحالى  که شیر و ماست مى فروخت، تصویر کردم، 
اما بعد از آن با خودم فکر کردم یک بار جستى ملخک، 
دوبار جستى ملخک، تا کجا قرار است این روند ادامه 
داشته باشد؟ و همین شد که از فیلم بعدى دروغ یا بهتر 
بگویم تحریف، شروع شد. به این ترتیب در فیلم «روز 
باشکوه» تا فیلم آخرم که «خانه پدرى» بود، این ماجرا 
ادامه پیدا کرد. هرچند در «خانه پدرى» زمانى که مینا 
ساداتى به خانه مى رسد، شرایط ساختمان به گونه اى 
اســت که زندگى درآن جریان نــدارد و احتیاجى به 
تصویر زن بدون حجاب درخانه نیست، اما در سریال 
«روزگار قریب» وقتى فرح یا شمس یا طرفداران آنها را 
با روسرى تصویر مى کردم، به نظرم اتفاقى شرم آور بود 
که به دلیل قراردادى که با تلویزیون داشتم، نمى شد 

کار دیگرى انجام دهم.»
البته این کارگردان که قرار اســت به  زودى سریال 
«87 متر» را بــراى تلویزیون بســازد، مى گوید: در 
مدیوم تلویزیون اصلا به این فکر نمى کند که بخواهد 
چنین مســأله اى را اعمال کند؛ چراکه آن جا طبق 
قوانین تلویزیونى سریال مى سازد. کارگردان «خانه 
پدرى» در ادامــه به نکته جالب دیگرى هم اشــاره 
مى کند و آن این که او به دلیل آگاهى از مشــکلات 
احتمالى ایجادشده پس از ساخت فیلم حاضر نشده 
اسپانسرهاى مالى را قبول کند و عمده هزینه تولید 
فیلم بر دوش خودش بوده اســت: «من براى ساخت 

این فیلم چند اسپانســر از بانک، شرکت هاى بیمه 
و شــرکت هاى لوازم خانگى داشتم که جمعا حدود 
چهار میلیارد تومان مى شد، اما از آن صرف نظر کردم 
و گفتم، به دلایلى نمى توانم از اسپانســر اســتفاده 
کنم، چون مى دانســتم فیلم با مشکلات جدى براى 
اکران روبه رو مى شــود. ضمن این که مهم ترین اصل 
برایم رعایت یک باور بود؛ چراکه اگرچه گذشــتن از 
چهار میلیارد تومان سخت اســت، اما معتقدم نباید 
اتفاقى بیفتد که ســرمایه گذاران نسبت به حضور در 
ســینماى ایران بدبین شــوند، بنابراین 60 درصد از 
ســرمایه گذارى این فیلم را خودم برعهده گرفتم و 
دونفر را هم که از طریق شــهاب حسینى با آنها آشنا 
شدم که هر دو هم از ابتدا وضع فیلم را مى دانستند و با 

علم به این احتمالات سرمایه گذارى کردند.»
و درپایان این کارگردان به بحــث اکران داخلى و 
خارجى فیلم هم اشاره مى کند: «اصلا به اکران فیلم 
درخارج از کشــور فکر نکرده ام، چون مسأله حجاب 
براى آنها پیش پا افتاده اســت و فقط کسانى که به 
سینماى ایران اشراف دارند، ممکن است از دیدن این 
فیلم تعجب کنند. تنها چیزى که الان مى دانم، این 
اســت که اکران «کاناپه» در ایران خیلى دشوار است 
و اگر اکران نشــود، از این پس دیگر فیلمى نخواهم 
ســاخت که در آن کاراکتر مونث باشد، مگر این که او 
را درخیابان یا اماکن عمومى نشــان دهم. با این حال 
هنوز امیدوارم و علاقه مندم سینماى ایران «کاناپه» را 

نمایش دهد.»

کیانوش عیارى درباره آثار دیگرى گفت که در آن از کلاه گیس براى پوشش استفاده شده است...

دیگر فیلمى با حضور زنان نخواهم ساخت
 سیاست بازى هوشمندانه مسئولان جشنواره براى کنارگذاشتن «کاناپه»

اخبار کوتاه

خبر آخر

دریچه
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سازندگان مستند برنده اسکار «امى»، این روزها در تدارك ساخت فیلمى 
درباره تونى بلر نخست وزیر پیشین بریتانیا هستند. به گفته منابع آگاه، کارکنان 
دفتر بلر با جیمز گى ریز تهیه کننده ملاقات کرده و به ایده ســاخت چنین 

مستندى درباره سیاستمدار بریتانیایى علاقه نشان داده اند.
گى ریز که با ساخت مستند زندگى امى واینهاوس خواننده معروف انگلیسى 
به کارگردانى آصف کاپادیا موفق به دریافت جایزه اســکار 2016 شد، درحال 
حاضر، مشغول ساخت مستندى درباره دیه گو مارادونا است و این بار نیز خود 

کاپادیا کارگردانى پروژه را به عهده دارد.
به گزارش  آى سینما، در روزهاى اخیر شایعاتى منتشرشده، مبنى بر این که 
نمایندگان دفتر نخست وزیر پیشین انگلستان با گى ریز ملاقات داشته اند. 

هرچند، هنوز معلوم نیســت آیا تهیه کننده بریتانیایى قصد دارد سومین 
همکارى خود با کاپادیا را تجربه کند یا نه.

سخنگوى بلر در واکنش به این خبر گفته: «ما درخواست هاى بسیارى را 
ازسوى مستندسازان درباره موضوعات گوناگون دریافت مى کنیم، اما هنوز 
هیچ گونه توافقى درباره ساخت اثرى که توصیفش کردید، صورت نگرفته 

است.»
درگذشته نیز، جرج گالووى زندگى شخصى و حرفه اى بلر را دستمایه 

 The) ساخت فیلم مســتند خود با عنوان «کشــتن هاى تونى بلر
Killings of Tony Blair)  قرار داده بود که  ســال گذشته روى 

پرده رفت.

 زندگى نخست وزیر پیشین بریتانیا روى پرده سینما

 مستند تونى بلر به روایت سازندگان «امى»

نمایشــگاه انفرادى نقاشــى هاى سعیده 
سعیدى که «بى هم» نام گرفته از 1 تا 6 بهمن 
ماه سال جارى در گالرى سایه برگزار مى شود. 
ســعیدى فارغ التحصیل گرافیک است و بعد 
از حضور در 4 نمایشگاه گروهى حالا بناست 
اولین نمایشــگاه انفرادى اش را برگزار کند. 
آیین افتتاحیه «بى هم» یک بهمن از ساعت 
17 تا 21 برگــزار مى شــود و علاقه مندان 
مى توانند روزهاى شــنبه تا چهارشــنبه از 
ســاعت 11 تا 18 براى تماشاى آثار به گالرى 

سایه بروند.

پوســتر فیلــم ســینمایى «بــدون تاریخ، 
بدون امضاء» بــه کارگردانى وحیــد جلیلوند و 
تهیه کنند گى على  جلیلوند رونمایى شد. طراحى 
پوستر این فیلم سینمایى را امیرحسین شجاعى 
به عهده داشته است. بدون تاریخ بدون امضاء» با 
فیلمنامه اى از على زرنگار و وحید جلیلوند، دومین 
فیلم برادران جلیلوند، قرار است براى نخستین بار 
در سى وپنجمین جشــنواره فیلم فجر رونمایى 

شود.

رئیس اتحادیه ناشران
با خبرنگاران گفت وگو نکرد

ایسنا| در پى حاشیه هاى اخیر به وجودآمده در 
اتحادیه ناشران و کتابفروشان تهران بعد از معرفى 
معاون اجرایى ســى امین نمایشــگاه بین المللى 
کتاب تهران که در این دوره براى نخســتین بار به 
تشکل هاى نشر واسپارى شده، محمود آموزگار با 
عنوان «گفت وگو درباره اتحادیه و اتفاقات اخیر» 
از خبرنگاران براى حضور در یک نشســت دعوت 
کرد که با وجود حضور خبرنگاران، این نشســت 
برگزار نشد. پس از گذشــت بیش از یک ساعت و 
وقتى خبرنگاران محل نشست را ترك کرده بودند 
و برخى در پى تماس برگشــتند، آموزگار متنى را 
در اختیار حاضران قرار داد که به این شــرح است: 
«اصولا وجود اختلافات در هر تشکیلاتى موضوعى 
طبیعى است و نکته مهم نحوه و چگونگى یافتن 
راه  حل اختلافات است. با توجه به این که معتقدم 
تعیین روش مناســب حل اختلاف حایز اهمیت 
فراوانى است و اتحادیه ناشران و کتابفروشان تهران 
به عنــوان بزرگترین و قدیمى تریــن نهاد صنفى 
کشور ظرفیت حل وفصل مسائل و مشکلات خود 
را دارد لذا در جلســه هیأت مدیره روز سه شــنبه 
95.10.28 که کلیه اعضــاى هیأت مدیره در آن 
حضور داشتند طرح تشکیل شوراى پیشکسوتان 
و ارجاع اختلافات به شــوراى مزبور به اتفاق آرا به 
تصویب رسید و بنا بر مصوبه مزبور، حضور اتحادیه 
در سى امین نمایشگاه بین المللى کتاب تهران در 
اولویت اول رسیدگى قرار دارد. به منظور تقویت و 
همبستگى و حل وفصل اختلافات از کلیه همکاران 
تقاضا مى کنم از گفت وگو بپرهیزنــد و از عزیزان 
رســانه  نیز درخواســت مى کنم تا حصول نتیجه 

اتحادیه را حمایت کنند.»

آنچه از «تمارض»
مسافر برلین مى دانیم

ایسنا| کارگردان فیلم «تمارض» که به بخش 
«فورم» جشنواره برلین راه یافته است، گفت: این 
فیلم نخستین فیلم بلند سینمایى ام است که با 
پروانه ویدیویى ســاخته شده است. عبد آبست 
که تجربه بازى درفیلم «ماهى و گربه» را داشته 
و یکى از بازیگران اصلى فیلم «هجوم» ساخته 
اخیر شــهرام مکرى است؛ بیشتر در تئاتر فعال 
بوده و درســال هاى اخیر درسینما هم فعال تر 
شده است؛ او در  سال 2014 فیلم نیمه بلندش 
«گوشه» را درمقام کارگردان در فستیوال قاهره 
به نمایش گذاشت. به گفته او؛ فیلم «تمارض» 
یک اثر تجربى اســت که مهرماه امسال آماده 
نمایش شده و پیشــتر، 40 جلسه فیلمبردارى 
آن به طول انجامیده اســت و 9ماه مراحل پس 
از فیلمبردارى به سرانجام رسیده تا فیلم آماده 
نمایش شود. عبد آبست که درترکیب بازیگران 
فیلم «تمارض» از بازیگران جــوان و حرفه اى 
تئاتر بهره برده، درپاســخ به این که فیلمش را 
به جشنواره فیلم فجر ارایه داده است، گفت: به 
هیچ وجه مایل نیستم درباره  جشنواره  فیلم فجر 
صحبت کنــم. فیلم «تمارض» که نخســتین 
نمایش جهانى اش را دربخش «فروم» جشنواره 
برلین تجربه خواهد کرد؛ محصول «هیچ فیلم» 

به تهیه کنندگى مریم شفیعى است.


